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Kövér László
az Országgyűlés elnöke részére

Írásbeli kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésrő l szóló 2012 .
évi XXXVI. törvény 42. (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekről
szóló 10/2014. (II . 24.) OGY határozat 124 . § (1) bekezdésére, kérdést kívánunk benyújtan i
a Kormány tagjainak feladat- és hatáskörérő l szóló 152/2014 . (VI. 6 .) Korm. rendelet 48 .§ 13 .
pontja szerinti feladatkörében eljáró Balog Zoltán Emberi Erőforrások Minisztériumot vezet ő
miniszterhez ,

„Amíg nincs uniós pénz, addig a hajléktalan személyek nem kapnak enni sem? ”

címmel . A választ írásban kérjük .

Tisztelt Miniszter Úr !

Ma már mindenki előtt egyértelmű, hogy milyen súlyos visszaéléseket követ el a kormány az
uniós pénzek felhasználása során. Egyre inkább úgy tűnik, hogy a Rászoruló Személyeket
Támogató Operatív Program is egy pénzlenyúló projekt lett .
A legszegényebbek támogatását hivatott programcsomagnak két éve működnie kéne, de azon
kívül, hogy többször módosították az erről szóló kormányhatározatokat, mindenféle
közbeszerzésekkel bajlódtak, lényegében semmi nem történt . Egyet leszámítva, állítólag ké t
hónapja már vannak olyan területek, ahol ebb ő l a keretbő l kapnak enni a hajléktalanok.

Egy korábbi kérdésre adott válaszában azt írja államtitkár úr :
„Az RSZTOP-3 keretében rendelkezésre álló keretösszeget 2016 és 2020 között csakis
munkanapokon lehet felhasználni . ”

• Ez miért van így? Ki döntött arról, hogy csak a munkanapok tartozzanak bele a
programba a hajléktalan személyek?

Válaszában arról is szó volt, hogy közbeszerzési eljárást kell lefolytatni, mivel az étkezteté s
biztosítására fordítható támogatás meghaladta a közbeszerzési értékhatárt . Így a
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Hajléktalanokért Közalapítványnak kötelez ő volt közbeszerzési eljárás alapján kiválasztani a
azokat a szolgáltatás nyújtókat, akik vállalják az egy tál meleg étel elkészítését és az étel .
helyszínre történő eljuttatását.

• Mekkora volt pontosan ez az összeg valamint ez — területileg és időben — milyen
elosztásban kerül felhasználásra ?

• Amikor annyi mindent tudnak közbeszerzés nélkül is eldönteni, itt miért ne m
Iehetett külön eljárást biztosítani annak érdekében, hogy a legszegényebb embere k
mihamarabb hozzájussanak a támogatáshoz ?

• Mely cég vagy cégek nyerték az egyes a közbeszerzéseket?

A válaszából az is kiderül, hogy „ egyelőre naponta közel 3000 adag étel kerül kiosztásra, mive l
a 2016. évi közbeszerzés részben volt csak eredményes " .

• Mi az oka annak, hogy csak részben volt eredményes a közbeszerzés ?
• Mi alapján döntötték el, hogy ki lesz az az ezer ember, aki nem kap még enni ?

Válaszában azt írta, hogy „ hasonlóan a korábbi évekhez is, 3500 fő téli étkeztetése történik meg
hazai forrásból” .

• Tehát továbbra is áll a kérdés: Önök szerint hétvégén kevesebb a hajléktalan ?
• Mi alapján határozzák meg, hogy melyik évben mennyi ember kaphat ún .

„kiegészítő étkeztetést”?
• Önök szerint stagnál a hajléktalanok száma ?

Tekintettel arra, hogy a szociális törvény alapján eleve kötelező szociális étkeztetést biztosítan i
a rászorulók számára, a hajléktalanok pedig jellemz ően a népkonyhán kapnak enni .

• Felvetődik a kérdés, hogy ezek a fentebb említett étkeztetési programok ,
pályázatok a szociális törvényben foglalt ellátások helyébe vagy azon tú l
biztosítanak étkezést a hajléktalan személyek illetve az egyéb célcsoport tagja i
számára?

• Ha nincs az uniós forrás, akkor a hajléktalan személyek nem kapnak enni sem ?

Várjuk megtisztelő válaszát !

Budapest, 2017 . február 17 .

Korózs Lajos
országgyűlési képviselő

(MSZP)

Bangóné Borbély Ildikó
országgyű lési képviselő

(MSZP)
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